
Souhrn	usnesení	zastupitelstva	obce	Butoves
9. zasedání zastupitelstva 26. 3. 2024

 Závěrečný účet a zpráva z auditu za rok 2023.
 Účetní závěrka za rok 2023. Převod výsledku hospodaření ve výši 2 029 835,27 Kč z účtu 431 na 432.
 Výsledek inventarizace za rok 2023.
 Vyřazení nepotřebného majetku dle návrhu inventarizační komise. 

Jedná se o starý magnetofon, plechovou popelnici a osvětlení 
vánočního stromu.

 Delegování ve smyslu § 84 odst. 2. písm. f) zák. č. 128/2000 Sb., 
o obcích pana Boba Švihy (v případě jeho nepřítomnosti jako 
náhradníka pana Jaromíra Koláře) jako zástupce obce na 31. řádnou 
valnou hromadu společnosti Vodohospodářská a obchodní 
společnost, a. s., jakož i na všechny případné další mimořádné nebo 
náhradní valné hromady Vodohospodářské a obchodní společnosti, 
a. s. konané do 31. 12. 2024 a pověření účastí, zastupováním 
a hlasováním na těchto valných hromadách.

 Smlouvu o horizontální spolupráci při digitalizaci objektů DTI ve veřejném vlastnictví pro Digitální technickou mapu Královéhradeckého kraje 
s Královéhradeckým krajem IČO: 70889546.

 Záměr č. 1/2024 pronajmout společnosti PPL CZ s.r.o., IČO: 25194798 část pozemku v k. ú. a obci Butoves p. p. č. 164/7 o výměře 3 m2 (příjem 
a odesílání balíčků).

 Smlouvy o  smlouvách budoucích  na  nákup pozemků 
pod budovanou vjezdovou bránou. Tyto smlouvy byly projednány 
s majiteli, kteří s jejich zněním souhlasí. Až bude stavba dokončena, 
dojde k zaměření skutečně zabraných pozemků. Ty budou odděleny 
geometrickým plánem. Nově vzniklé parcely poté obec od majitelů 
koupí za 500 Kč/m2

 smlouva o smlouvě budoucí kupní s Tomášem Babákem na část 
pozemku 211/7 v k. ú. Butoves

 smlouva o smlouvě budoucí kupní s Emilii Fojtovou a Jakubem 
Peškem na část pozemku 211/5 v k. ú. Butoves

 smlouva o smlouvě budoucí kupní s Janou Sackou na část pozemku 
211/4 v k. ú. Butoves

 smlouva o smlouvě budoucí kupní s Lužanskou zemědělskou a.s. na část pozemku 211/1, 113/1 a 113/4 vše v k. ú. Butoves
 Přidělení dotace ve výši 58 000, Kč Lubomíru Tichému, Butoves čp. 13 pro Klub seniorů Butoves (na pokrytí nákladů dvou výletů, dvě posezení 

u táboráku a pořádání odpoledních čajů). 
 Smlouva o poskytnutí dotace 58 000, Kč s Lubomírem Tichým, Butoves čp. 13.
 Přidělení dotace ve výši 50 000, Kč pro Sbor dobrovolných hasičů Butoves z. s. IČO: 648 14 157, Butoves čp. 47 (pálení čarodějnic, čištění nádrže, 

úklidy v obci, účast na sportovních soutěží v hasičském sportu, nákup vybavení pro SDH Butoves).
 Smlouva o poskytnutí dotace 50 000, Kč se Sborem dobrovolných hasičů Butoves z. s. IČO: 648 14 157, Butoves čp. 47.
 Přidělení dotace ve výši 50 000, Kč pro TJ Butoves z. s. IČO: 64816338, Butoves čp. 47 (Butovský Kros, výlet s Bowlingem a oddíl stolního tenisu).
 Rozpočtové opatření č. 1/2023, které schválil starosta Bob Šviha v souladu s pověřením ZO k 26. 1. 2024. Je to 0 Kč na straně příjmů i výdajů. 
 Rozpočtové opatření č. 2/2024 s příjmy i výdaji ve výši 314 260 Kč. 
 Příspěvek pro Linku bezpečí z. s., IČO: 61383198 ve výši 3 000 Kč. 
 Finanční dar ve výši 6 000 Kč pro Oblastní charitu Jičín, IČO: 73633755.
 Výjimka ze směrnice pro zadávání veřejných zakázek malého rozsahu na výstavbu plotu u požární nádrže.

Úvodní	slovo	starosty
Vážení spoluobčané,
vítám Vás u prvního letošního zpravodaje. 
Jako každý rok pro Vás obec a zdejší spolky 
připravují sportovní a kulturní akce. Letos 
poprvé budeme mít komunitní letní tábor, 
o kterém se více dočtete v tomto 
zpravodaji.
Výměna veřejného osvětlení  je  j iž 
d o k o n č e n a ,  n y n í  s e  j e n  č e k á 
na certifikované měření a pak proběhne 
vyúčtování dotace. Původní lampy měly 
spotřebu 4,4 kWh, zatímco nové mají jen 
1,6 kWh. A to bylo přidáno 9 ks svítidel. 
Nové osvětlení je řízeno počítačem 
a u každého světla jde nastavit, na kolik 
procent má svítit v jakou dobu. Nyní 
se osvětlení zapíná 15 minut po západu 

slunce a svítí na 100 % až do 23:30 hod. 
Poté se pohasíná na 70 % na hlavní silnici 
Milíčeves  Kovač, ostatní svítí na 50%. Jen 
lampy na místech pro přecházení svítí celou 
noc na 100 %. Nechceme jít cestou jako jiné 
obce, které v noci zhasínají úplně, proto 
jsme zvolili snížení výkonu, abyste se cítili 
bezpečně. Nové lampy mají světlo lépe 
zaměřené a svítí hlavně na chodník 
a komunikaci. Již by se nemělo stávat, 
že Vám lampy svítí do oken a na zahradu. 
Tma v noci prospívá lidem, zvířatům 
i rostlinám. Pokud Vám nebude vyhovovat, 
jak svítí světlo u Vašeho domu, prosím 
kontaktujte mě a situaci vyřešíme.
MAS Podchlumí schválilo náš projektový 
z á m ě r  n a  v y b u d o v á n í  c h o d n í k u 
(997 500 Kč) a návsi (855 000 Kč), tím máme 
alokované finance a musíme podat 

do 7. května 2024 žádost o dotaci se všemi 
přílohami do IROP.
Naše knihovna získala dotaci ve výši 34 000 
Kč, za které koupíme nový počítač, 
dataprojektor, plátno a laminovačku.
D a l š í  d o b r o u  z p r á v o u  j e  b l í ž í c í 
s e  re ko n s t r u kc e  s i l n i c e  z  B u t o v s i 
do Milíčevsi, která by měla začít 10. června 
2024. V rámci této stavby dojde i k vybudo
vání ostrůvku na příjezdu do obce, 
který zpomalí přijíždějící vozidla.
O příspěvek na energie si již požádalo 188 
občanů naší obce a bylo vyplaceno 
168 700 Kč. Zbývajících 97 občanů může 
o příspěvek požádat až do konce listopadu 
letošního roku.

Bob Šviha
starosta obce

Ohlédnutí
Stolní	tenis	v	Butovsi

Jarní měsíce jsou pro řadu běžných 

smrtelníků obdobím probouzení se 

do různých aktivit, které byly v zimě u ledu. 

V rámci oddílu stolního tenisu TJ Butoves 

je to naopak období, kdy se uzavírá sezóna 

mistrovských utkání, turnajů a spřádají 

se plány na další měsíce. 
Celkové shrnutí sezóny po jednotlivých 

týmech si dovolím odložit do příštího 

vydání zpravodaje, neboť týmy žáků 

a dorostu v květnu ještě čekají krajské 

přebory družstev, což by měla být absolutní 

tečka za soutěžní aktivitou sezóny 

2023/2024.
Ovšem nelze opomenout čerstvé zážitky 

ze zápasů Českého poháru družstev 

dospělých. TJ Butoves v 1. kole cestovala 

do dalekého Vamberka, kde výhrou 82 

postoupila do 2. kola. V Butaréně jsme 

přivítali tým z Českého Meziříčí, který 

si nakonec odvezl postup za výhru 73. Oba 

zápasy byly  parádním pinčesovým 

zážitkem a doslova svátkem našeho sportu. 

Zajímavostí je, že TJ Butoves hrála v sestavě 

1ks dospělý (Alda Hlawatschke) a 2ks žáků 

kategorie U15 :) (Adam Havelka a Fredy 

Hlawatschke ml.).
V  rá m c i  a kt u á l n í h o  d ě n í  l ze  ta ké 

“vypinknout” blížícíse Galavečer stolního 

tenisu, kdy v pátek 26. dubna v Butaréně 

dojde k slavnostnímu ukončení sezóny 

místního oddílu stolního tenisu. Budou 

medaile, budou diplomy a hlavně věřím, 

že bude časoprostor pro krátké ohlédnutí 

se za minulými měsíci. Buduli lehce 

konkrétnější, tak od října 2023 do března 

2024 TJ Butoves v rámci všech soutěžních 

d r u ž s t e v  o d e h r á l a  c e l k e m  1 0 9 

mistrovských utkání a účast našich hráčů 

byla ozdobou pro celkem 32 turnajů všech 

věkových kategorií. Statistické okénko 

uzavřu aktuální informací o celkovém 

počtu hráčů, který se drží na stavu 37 

(26 hráčů a hráček v kategorii soutěžní 

a 9 hráčů a hráček v přípravce).
Plány na příští sezónu se v těchto dnech řeší 

a není v tom nic snadného k vymýšlení. 

Není totiž zřejmé, jak jednotlivé týmy 

dospělých budou nalosované do soutěží 

v příštím ročníku. 
pokračování na straně 2

Připravované	akce
30. 4. Pálení čarodějnic SDH Butoves

25. 5. Čaje  Klub seniorů

2. 6.  Dětský den obec Butoves

8. 6. Čištění nádrže SDH Butoves

22. 6. Čaje Klub seniorů

13. 7. Butovský kros TJ Butoves

1/2024  čtvrtletník
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Připravujeme
Příměstský	tábor	

v	Butovsi
V týdnu 5. až 9. srpna 2024 se uskuteční 

příměstský tábor, který ve spolupráci 

s MAS Podchlumí pořádá obec Butoves. 

Program za j i šťu j í  dva  pedagogičt í 

pracovníci – Iveta Nyčová a Lída Doušová. 

Děti se mohou těšit na sportovní a výtvarné 

aktivity, plavání, hry v přírodě a výlety. 

Obědy pro děti uvaří Frenkie v Butovance.

Prosím rodiče, kteří by měli o tábor pro své 

děti zájem, aby mě kontaktovali. Ráda bych 

vyhověla Vašim požadavkům. 

Cena tábora je 1 500 Kč.

 Iveta Nyčová, tel. 777572838



životem. Jakmile se počasí ustálí, knížky 
v ní doplním. 

Jak j iž  víte,  na konci  června nám 
př i  knihovně vznik l  kroužek „Čtení 
a tvoření“, který vedu společně s paní 
Helenou Veverkovou. Probíhá každý týden 
vždy ve středu od 16:30 do 17:30. 

Na kroužku čteme a vyprávíme si, 
kreslíme, vyrábíme, hrajeme stolní hry. 
Velký úspěch mělo loutkové divadlo. 
V posledních týdnech si děti vyráběly 
masopustní masku, učily se plést vlastní 
pomlázku, udělaly si velikonoční věneček 
nebo si zhotovily růžičku z krepového 
papíru. 

Snažíme se dětem přiblížit také zvyky 
a  t r a d i c e  n a š i c h  r o č n í c h  o b d o b í . 
V neposlední řadě se věnujeme také 
pranostikám. 

Na konci května se děti dozví o svátku 
zvaném Letnice, který se slaví 50 dnů 
po Velikonocích. 

Čerstvou novinkou také je, že se knihovně 
podařilo získat dotaci 34.000 Kč, za kterou 
bude pořízen počítač, dataprojektor, plátno 
a laminovačka. 

Knihovna děkuje za přízeň a já Vám přeji 
krásné slunečné dny.

Jitka Švihová

Turnaj	ve	stolním	tenise
30. března se konal druhý ročník turnaje 

pro neregistrované ve stolním tenise 
v Butovance. Účast byla slabší než první ročník, 
ale o kvalitní a napínavé souboje nebyla nouze. 
Celkovým vítězem turnaje se stal Frenkie 
Van Dijk. TJ Butoves děkuje všem za účast 

a za rok při dalším ročníku se budeme těšit 
na shledanou.

 Milan Havelka

Hasičská	soutěž	Tuř
První  hasičskou  soutěží  v  sezoně 

je každoročně Vyhánění pavouků v Tuři a účast 

našeho družstva byla povinností. Za velmi 
nepěkného  počasí  byla  pří jemným 
překvapením účast 18 týmů. Naše družstvo 
přistoupilo k prvnímu útoku dle počasí 
a na prvním místě bylo bezpečně útok 
dokončit, což se podařilo velmi dobře. Druhý 

útok už jsme na nic nečekali a po skvělém 
výkonu  byl  výsledný  čas  27  vteřin 
nad očekávání. Velké poděkování patří 
domácím za výbornou organizaci pěkné 
soutěže.

 Milan Havelka

Jarní	údržba	stromů
Druhý březnový víkend se začalo s údržbou 

stromů v naší obci. Všechny lípy, jasany, javory 
to už opravdu za ty roky potřebovaly. Práce 
to byla poměrně časově i fyzicky náročná, a tak 

všichni, kteří pomohli hasičům, zaslouží velké 
poděkování. Všechny ořezané větve z ulice 
od nádrže a návsi byly odvezeny na čarodějnice 
a některé větve ze stromů od nádraží byly 
rozdrceny zapůjčenou drtičkou z Jičína. Ještě 
jednou velké díky za pomoc.

Milan Havelka

Butovský	ples
Při společné akci obce Butoves, Sboru 

dobrovolných hasičů Butoves a TJ Butoves, 
která se konala 10. února 2024, jsme si mohli 
zatančit, zazpívat si a výborně se pobavit. V 
Butovance se sešlo více než 90 tanečníků a byl 
to ples, na který se nezapomíná. Celý večer a 
noc téměř bez pauzy výborně hrál pan Šuk a 
parket byl stále plný. 

Děkujeme všem organizátorům, že připravili 
vynikající zábavu a postarali se o tolik cen do 
tomboly, a také všem, kteří se přišli pobavit a 
svou dobrou náladou přispěli  k  tak 
mimořádně zdařilé akci.

Iveta Nyčová

pokračování ze strany 1

Odehraná sezóna sice zajistila záchranu 
v nejvyšší okresní soutěži pro náš A tým, 
ale trochu nám v tom budou dělat “bordel” 
družstva z vyšších soutěží, které bohužel 
mohou negativně ovlivnit naše postavení 
v rámci další sezóny. Ve hře jsou dvě 
extrémní varianty, kdy A i B tým sestoupí 
o jednu soutěž níže a C tým bude i nadále 
hrát nejnižší okresní soutěž a nebo je ve hře 
druhá extrémní varianta, kdy A tým získá 
možnost hrát krajskou soutěž dospělých 
a k tomu si B i C tým o jednu soutěž polepší. 
Je to nyní velmi nepřehledné a musíme 
čekat na stanoviska ostatní klubů resp. 
na vyjádření vedení soutěží. 
Sportovně by pro nás ta první varianta byla 
malou tragédií, druhá varianta by byla sen 
a fantazie! Obsazení jednotlivých družstev 
personálně bude taky nelehký oříšek, 
neboť nám z přípravky “vyleze” skupinka 
4 až 5  hráčů, kteří okusí “soutěžní mód”. 
Další 3 až 4 hráči z žákovské soutěžní 
kategorie budou absolvovat své první 
zápasy proti dospělákům v rámci zápasů 
C týmu a takto bychom mohli pokračovat 
dále. 
Tréninkový proces i přes ukončené soutěže 
i nadále probíhá v nastaveném režimu, 
ba co víc, přidali jsme jeden středeční 
večerní trénink pro soutěžáky. 

Na sezónu 2024/2025 se snažíme vyzbrojit 
umem takovým, abychom min. obhájili 
výsledky z loňské sezóny, ale našim cílem je 
jednoznačné vylepšení.
Děkujeme všem za přízeň a věříme, 
ž e  b u d e m e  i  n a d á l e  d o b r ý m 
reprezentantem obce ve sportovním 
snažení.

Alda Hlawatschke

Klub	seniorů
Butoves

Na závěr roku 2023 pořádal Klub seniorů 
Butoves Silvestrovské čaje, které zahájil 
pan Chládek. Přivítal všechny přítomné, 
kterým také sdělil zprávu, že naše řady 
navždy opustil dlouholetý předseda klubu 
pan Zdeněk Jiránek ve věku 90 let a vyzval 

přítomné k uctění jeho památky minutou 
ticha. 

 Silvestrovské čaje proběhly za pěkné 
účasti 53 osob. O hudební doprovod se již 
tradičně postaral hudebník pan Švanda. 
Nechyběla ani bohatá tombola, hlavní 
cenou byl 45 kilový čuník. V letošním roce 
se zájemci mohli sejít a pobavit 20. ledna 
na Lednových čajích a druhé čaje letošního 
roku pořádal klub 24. února, a to za velmi 
pěkné účasti 50 osob.

 Březnové čaje 23. března byly zároveň 
čaje narozeninové, malou pozornost 
a přání obdrželi ti, kteří se narodili v prvním 
čtvrtletí letošního roku.

 Činnost našeho klubu bude dále 
pokračovat jako doposud. Všechny akce, 
na které jsou členové klubu zvyklí, budou 
zajištěny i nadále. Mezi plánovanými 
akcemi jsou i dva výlety, odpolední čaje 
a posezení s harmonikou. 

 Klub seniorů Butoves 

Dětský	karneval
V sobotu 3. února se děti i dospělí 

nastrojení do barevných kostýmů sešli 
v Butovance, aby si společně užili her, 
zábavy a diskotéky. Vybrat nejhezčí masku 
nebylo vůbec lehké. Tento úkol dostaly 
nejprve holčičky a dívky, pak vybírali zase 
kluci své favoritky. Ze svého trůnu nad vším 
dohlížela královna a spravedlivě sčítala 
hlasy. Dětí v kostýmech tentokrát přišlo 
tolik, že se málem do Butovanky ani 
nevešly. Ještě že bylo tolik zábavy, že nebylo 

třeba mít místo u stolu. Za každý splněný 
úkol královna ze svého pokladu vydávala 
odměny. Dětem pomáhali a společně s nimi 
se bavili organizátoři akce: Brouk a Beruška, 
Sněhurka, Bob a Bobek. Všichni jsme 
si s dětmi zatančili a výborně se bavili, 
protože tu nejlepší hudbu nám pouštěl sám 
pan starosta. O občerstvení, dobré pití 
a diskotékovou atmosféru se perfektně 
jako vždy postaral Frenkie. 

Ráda bych poděkovala všem, kteří si to 
odpoledne přišli společně užít. Radost 
a smích byly největší odměnou. 

Iveta Nyčová

Turnaj	v	šipkách
19. února. 2024 se v Butovance uskutečnil 

velmi úspěšný 1. ročník turnaje v šipkách. 
Děkujeme všem jedenácti zúčastněným 
a gratulujeme vítězům

1. místo: Honza Volek 
 2. místo: Frenkie
 3.  místo: Jaromír Kolář
 Nejlepší za ženy: Lenka Vítková

Jarní	dílny
Dne 24. března jsme přivítali jarními 
dílnami jaro. Dílny se nesly v duchu 
Velikonoc. Každý, kdo přišel, neodešel 
s prázdnou, bylo to krásně strávené  
o d p o l e d n e .  C htě l a  byc h  n a  závě r 
poděkovat všem, co na dílny chodí. Bez Vás 
by to nešlo.
Děkuji 

 Kateřina Hyršalová

Knihovna	ohlédnutí
Konec dubna znamená pro obecní 

knihovnu první výročí jejího fungování. 
Jsem moc ráda, že si našla své čtenáře a zvu 
Vás, kteří jste ještě nezavítali, k její 
návštěvě. Vždy v úterý od 16:30 do 17:30.

Každý půlrok obnovujeme část knižního 
fondu. Nyní nás tedy čeká již druhá 
výměna. 

Pomalu se nám probírá ze zimního spánku 
i naše „Knihobudka“. Ta si našla své 
příznivce a začala si žít svým vlastním Plán	svozu	bioodpadu

29. května 2024
26. června 2024

31. července 2024
28. srpna 2024
25. září 2024
30. října 2024

27. listopadu 2024

KURZ	‑	základní	ovládání	počítače	
(nejen) pro seniory – NABÍDKA KNIHOVNY

Ráda bych Vás oslovila s nabídkou počítačových kurzů. Jednat se bude o kurzy pro úplné 

začátečníky. Pro ty, kteří ještě neměli možnost se s počítačem seznámit a jsou této nové 

výzvě nakloněni. 

Nezáleží na věku a ani na tom, zda počítač doma máte či ne. 

Kurz bude obsahovat dvě lekce, vždy po dvou hodinách a bude probíhat v prostorách naší 

knihovny – obecního úřadu. Budeme se snažit hodiny citlivě uzpůsobit právě začátečníkům. 

Kurz bude zcela zdarma, kapacita bude však omezena. 

Pokud tedy máte o kurz zájem, prosím dejte mi vědět. 

Buď přímo na mém telefonním čísle: Jitka Švihová  604 632134 nebo osobně, každé úterý 

v knihovně na obecním úřadu od 16:30 do 17:30. 

Jednat se bude o lekce:

1. Seznámení se s POČÍTAČEM a INTERNETEM  zapínání, vypínání, základní ovládání, 

vyhledávání informací.

2. Pokračování s INTERNETEM a seznámení se s EMAILEM  seznámení s emailem, 

posílání zpráv.
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